



မြန်မာ့အလင်း

၁၃၇၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၀ ရက်၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်၊ စနေနေ့၊ အစဉ် (၅၁) အမှတ် (၃၆)

စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်

- * ပြည်ထောင်စု၏ မည်သည့်နေရာဒေသတွင် နေထိုင်သည်ဖြစ်စေ နိုင်ငံခြားသို့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထားရှိမွေးမြူသွားကြရန် အလွန်အရေးကြီးသည်။
- * ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်သည်သာလျှင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထာဝစဉ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားရမည့် စစ်မှန်သော မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံရေးပါတီများ ပုဂ္ဂိုလ်တိုင်ခြင်းဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

(၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၁။)
 ၁၃၇၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၉ ရက်
 (၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်)

- ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။
- ဤဥပဒေကို နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည် -
 "(ဂ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာရေး။"
- နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၀၊ ပုဒ်မခွဲ (င)ကို ပယ်ဖျက်ပြီး ပုဒ်မခွဲ (စ)ကို ပုဒ်မခွဲ (င)၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)ကို ပုဒ်မခွဲ (စ)၊ ပုဒ်မခွဲ (ဇ)ကို ပုဒ်မခွဲ (ဆ)၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ)ကို ပုဒ်မခွဲ (ဇ)၊ ပုဒ်မခွဲ (ည)ကို ပုဒ်မခွဲ (ဆ)အဖြစ် ပြောင်းလဲ သတ်မှတ်ရမည်။

၄။ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၂ (က)(၁)တွင် အောက်ပါရှင်းလင်းချက်ကို ပြည့်စွက်ရမည် -
 "ရှင်းလင်းချက် ။ လွှတ်တော်သက်တမ်း တစ်ရပ်စီအတွက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီး သည့်နောက်ပိုင်းတွင် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ရရှိသော ပါတီသည် ယင်းလွှတ်တော် သက်တမ်းအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်သော ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများ၌ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မှု မပြုနိုင်လျှင်ဖြစ်စေ၊ မဲဆန္ဒနယ် သုံးနယ်ထက်မနည်း ကျင်းပပြုလုပ်သော ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများ၌ အနည်းဆုံး မဲဆန္ဒနယ် သုံးနယ်တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မှု မပြုနိုင်လျှင်ဖြစ်စေ ယင်းသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မှု မပြုခြင်းသည် ဤပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် အကျိုးဝင်စေရမည်။"

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(၃) သိန်းစိန်
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်



ကမ္ဘာအေး မဟာပါသာဏလိုဏ်ဂူ

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်း တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံမှ ဗုဒ္ဓမြတ်စွယ်တော် ကိန်းဝပ်ပယ်မည့် ကမ္ဘာအေး မဟာ ပါသာဏ လိုဏ်ဂူ၌ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။
 (သတင်းစဉ်)

လူနာနှင့် လူနာရှင်များအား ပြုစုကုသဆက်ဆံရာ၌ ကျင့်ဝတ်၊ စေတနာနှင့် နွေးထွေးမှုတို့ကို အလေးထားစောင့်ရှောက်

ပြုစုကုသမှုပေးရာ၌ ကုသမှုသာမက ကာကွယ်ရေးဖြစ်သည့် ကျန်းမာရေးပညာ ပြန့်ဝေခြင်းပါ လုပ်ဆောင်

ခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုနှင့် သက်ဆိုင်သော သီးသန့်ဘာသာရပ်အထူးကုများ ပေါ်ပေါက်လာရေးဟော်ဆောင်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၄

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသစ်ကြီး တိုးချဲ့နိုင်ရေးအတွက် လမ်းမတော်မြို့နယ်ရှိ စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန (ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) အဆောက်အအုံများအား ခုတင်(၅၀၀)ဆုံ ဆေးရုံကြီးအဖြစ် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရွေးချီးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် ဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးတင့်က ခုတင်(၅၀၀)ဆုံ ဆေးရုံကြီးအဖြစ် ရွှေတောင်မြို့ကြီးတက်မှုကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ A1 ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ Golden Flower Co.,Ltd. နှင့် Original Group Co.,Ltd.တို့က တာဝန်ယူ ပြုပြင်တည်ဆောက်နေသော အဆောင်များနှင့် ပြုပြင်ပြီးစီးမှုလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ဗြိတိန်နှင့်အိမ်စံမြို့မြို့ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးဝင်းထေရ်က အဆောက်အအုံပုံစံရေးဆွဲခြင်းနှင့် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြင့်က ခုတင်(၅၀၀)ဆုံ ဆေးရုံကြီးအဖြစ် စီစဉ် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်းက လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန (ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) မြေနေရာအကျယ်အဝန်းနှင့် အဆောက်အအုံများအခြေအနေ၊ အဆောက်အအုံသစ်များ ဆောက်လုပ်ရန် လျာထားမှုများ၊ ပြုပြင်မွမ်းမံပြီးစီးမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ခုတင် (၅၀၀)ဆုံ တိုးချဲ့ဆေးရုံကြီး ပြင်ဆင်ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသွားပါက အဆောင်(၁) အရေပေါ်နှင့် ပြင်ပလူနာဌာန၊ ခွဲစိတ်ဆောင်၊ ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ် ခွဲစိတ်ကုသဆောင်နှင့် ရင်ခေါင်းခွဲစိတ်ကုသဆောင်၊ အဆောင်(၂) ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် ဓာတ်မှန်ဌာန၊ အဆောင်(၃) ဆီးနှင့် ကျောက်ကပ်ဆေးကုဌာနနှင့် ရင်ခေါင်း ဆေးကုဌာန၊ အဆောင်(၄) အသားဆေးကုနှင့် ခွဲစိတ်ဆောင်၊ အဆောင်(၅) အကြော အဆစ် ဆေးပညာ ဌာနနှင့် ကင်ဆာဆေးကုဌာန၊ အဆောင်(၆) အုပ်ချုပ်မှုဆောင်နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ စီစဉ်ထားရှိသွားမည် ဖြစ်ပြီး အဆောက်အအုံ အကြီးစားပြုပြင်မှု ကုန်ကျခရိတ်များကို ကုမ္ပဏီလေးခုက ယူခြင်းများမည်ဖြစ်သည်။

အားပေးစကားပြောကြား

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် နံနက် ၉ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် လသာမြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အရေပေါ်နှင့် ပြင်ပလူနာ အထူးကုဌာနသို့ ရောက်ရှိပြီး အထူးကုပြင်ပလူနာဌာန၏ စိတ်ကျန်းမာရေး အထူးကုဌာနနှင့် အဆုတ်နှင့် ရင်ခေါင်းဆေးကုသမှုအထူးကုဌာနရှိ လူနာများအား နှုတ်ဆက်၍ အားပေးစကားပြောကြားသည်။
 ထို့နောက် အရေပေါ်နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာကုဌာနရှိ ခွဲစိတ်စောင့်ကြည့် ကုသလူနာခန်း၊ ဓာတ်မှန်ခန်း၊ တွန်ပျူတာဓာတ်မှန်ခန်း (CT Scan)၊ သံလိုက်ဓာတ်မှန်ခန်း (MRI)၊
 ၁၃/၁/၂၀၁၁

ကရင်ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့နှင့် ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့ (ယခင် DKBA) တို့ ပဏာမ ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၄

ကရင်ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့နှင့် ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့ (ယခင် DKBA) တို့သည် ၂၀၁၁ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃ ရက်တွင် ဘားအံမြို့၌ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ်ကြပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ရန်အတွက် ပဏာမ ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူညီချက် (၅)ချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်လွင် ခေါင်းဆောင်သော ကရင်ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင် လေးဦးနှင့် ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့၏ ဒုတိယခေါင်းဆောင် ဦးစော မူရှေ ခေါင်းဆောင်သော ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင် လေးဦးတို့ နှစ်ဖက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြပြီး (၁) ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့တို့သည် (၆-၁၁-၂၀၁၁)ရက်နေ့မှစ၍ အပြန်အလှန် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းထားရန် သဘောတူသည်။ (၂) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်ဆိုင်းထားစဉ်ကာလအတွင်း ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့သည် ဆုံဆည်းမြင်နေရာ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ယာယီအခြေပြနေထိုင်ရန် သဘောတူသည်။ (၃) နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အပြန်အလှန် ပြောဆိုဆက်ဆံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့အား မြဝတီမြို့တွင် ယာယီဆက်ဆံ ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ရန် သဘောတူသည်။ (၄) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ရပ်ဆိုင်းထားစဉ်ကာလအတွင်း နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘော တူညီသော နယ်မြေများမှအပ နယ်မြေကျော်လွန်၍ လက်နက်ကိုင်ဆောင်သွားလာမှုများကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ကြိုတင် ညှိနှိုင်းပြီးမှ ဆောင်ရွက်ရမည်။ (၅) ပြည်ထောင်စုအဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမည့်အဖွဲ့နှင့် ဗိုလ်ချုပ်စောလားမှူး ခေါင်းဆောင် သော ကလို့ထူးဘောတပ်ဖွဲ့မှ အဆင့်မြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမည့် ပုဂ္ဂိုလ်များသည် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူညီသောနေရာ၊ သဘောတူညီသော အချိန်ကာလတို့တွင် တွေ့ဆုံ၍ နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အခြေချ နေထိုင်လုပ်ကိုင်စားသောက်နိုင်ရေး၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိသည်အထိ ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားနိုင်ရေးများကို သဘောတူ သည့်အညွှန်း ပဏာမ သဘောတူညီချက် (၅)ချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



ကရင်ပြည်နယ် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေး အဖွဲ့နှင့် ကလို့ ထူးဘော တပ်ဖွဲ့ (ယခင် DKBA) တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ရန် အတွက် ပဏာမ ငြိမ်းချမ်းရေး သဘော တူညီ ချက် (၅)ချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး ကြစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လွတ်လပ်ခြင်း အနုပညာရပ်ရှင်ပွဲတော် ကျင်းပပြုလုပ်ရေးအတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းနှင့် ဒါရိုက်တာကိုသူရ(ခ)ဇာနည် တွေ့ဆုံ

ရန်ကင်း ဇူလိုင်လ ၄

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မျိုးမြင်သည် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ လွတ်လပ်ခြင်း အနုပညာရပ်ရှင်ပွဲတော်ကို ဦးစီးပြုလုပ်မည့် ဒါရိုက်တာကိုသူရ(ခ)ဇာနည်အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းညွှန်ကြားမှု လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို သတ်မှတ်ထားသော မူဘောင်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရန် ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အခြေအနေ၊ ပါဝင်မည့် ဇာတ်ကားများကို ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုဆင်သောအဖွဲ့၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက် ရောက်ရှိရန်နှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဇာနည်ကလည်း ရုပ်ရှင်ပွဲတော် ကျင်းပပြုလုပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သော ဇာတ်ကားများကို မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှတစ်ဆင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းသို့ တင်ပြ ဆင်ဆောင်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြခဲ့သည်။

မကြာသေးမီကာလက ဝသန်မှတ်တမ်းနှင့် ဇာတ်လမ်းတို့ ရုပ်ရှင် ပွဲတော်ကို မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှတစ်ဆင့် တင်ပြလာသည့် အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းအနေဖြင့် အဆင်ပြေချောမွေ့အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရန် ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ယခုကျင်းပပြုလုပ် မည့် လွတ်လပ်ခြင်း အနုပညာရပ်ရှင်ပွဲတော်ကိုလည်း ဒုတိယမြောက် ကျင်းပသော မှတ်တမ်းနှင့် ဇာတ်လမ်းတို့ ရုပ်ရှင်ပွဲတော်အဖြစ် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နောက်နှစ်ရက်အတွက် မိုးလေဝသ ခန့်မှန်းချက်

မြန်မာနိုင်ငံ အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် ညအူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်လွင်နှင့် ကလို့ထူးဘော တပ်ဖွဲ့၏ ဒုတိယခေါင်းဆောင် ဦးစောမူရှေတို့ ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

မြန်မာ့အသံ ယနေ့ ပတ်စရာ၊ မှတ်စရာ

ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေး (၄၆) ရက်မြောက်နေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

“ဥပဒေကြမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်” **စာ-၄**

ပထမအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေး (၄၅) ရက်မြောက်နေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

“အဆို (၁)ခု တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဥပဒေကြမ်း (၁)ခု တင်သွင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်” **စာ-၆**

အလူးအလဲဖြင့် သရေပြုခြင်းသွားသည့် လေးနိုင်ငံ လက်တွေ့ပွဲ

“မြန်မာတော်(မြန်မာ)က လက်သီးချက်ဖြင့် လူဆီဂျာ(ထိုင်း)ကို ပထမအချိန်နှင့် ဒုတိယအချိန်တွင် အသာစီးရခဲ့သော်လည်း...” **စာ-၇**